
 
 
 
 
Referat af generalforsamling den 14. oktober 2008 kl. 19.00. 
 
 
1. Valg af dirigent 
  Preben Høgdal 
2. Valg af referent 
  Margot Hansen 
3. Valg af 2 stemmetællere 
  Hans Rasmussen 
  Bruno Jensen 
4. Beretning for det forløbne regnskabsår 
  Godkendt 
5. Det reviderede årsregnskab fremlægges til godkendelse 
 Debat: Preben Rosenfold 
  Lønninger figurerer flere steder 
 Svar: Fremover vil lønomkostninger blive særskilt fremhævet, så sammenligning  
  kan foretages. 
 Debat: Elsa Koch 
  Regnskab ønskes fremsendt eller lagt på nettet. 
 Svar: Vi forsøger fremover at finde en mulighed for at fremsende sammentrængt regnskab 
  evt. samtidig med indkaldelse til generalforsamling, og det vil samtidig blive  
  lagt på varmeværkets hjemmeside. 
 Debat: Flemming Henriksen 
  Er der negativ egenkapital? 
 Svar: Rudi Madsen 
  Nej, der har været ekstraordinære afskrivninger i år. 
  Vi må ikke have nogen egenkapital, regnskab skal gå i 0. 
  Regnskab godkendt. 
6. Budget for indeværende driftsår forelægges til orientering. 
 Debat: Preben Rosenfold 
  Variable renter – kan få stor betydning, er der taget hensyn til det? 
 Svar: Rudi Madsen 
  Varmeværket har for ca. 9 mill. kr. variable forrentede lån, så det kan få indflydelse. 
7. Forslag fra bestyrelsen, om indførelse af ” Tillægsafgift for dårlig afkøling.” 

Formanden orienterede om bestyrelsens forslag om indførelse af servicebesøg, og evt. ” 
tillægsafgift ” for dårlig afkøling, og samtidig gennemgik man  

 ” Udkast til nyt tarifblad fra 15.10.2008.” 
 Debat: Elsa Koch 
  Hvornår træder ordningen i kraft? 
 Svar: Rudi Madsen 
  Tidligst 6 måneder efter besøg. 
 
 
 



 
 
 
 
 
 Debat: Willy Mathiesen 
  Kan enhver VVS – montør udføre arbejdet? 
 Svar: Palle Jensen 
  Varmeværket anbefaler en montør med FJR – bevis, men det er ikke et krav. 
 Debat: Elsa Koch 
  Tiltag, som ikke svarer til forventningerne – hvordan håndteres det? 
 Svar: Rudi Madsen 
  Så kan der gives dispensation 
 Debat: John Eriksen 
  Udnyttelse i forhold til indgangstemperaturen? 
 Svar: Rudi Madsen 
  Vi kan se indgangstemperaturen, derfor er tarifbladet opdelt i 4 grupper. 
 Debat: Flemming Henriksen 
  Varmeanlæg er standardiserede. Vi kan ikke afkøle, kravet hænger sammen med en  
  garanteret fremløbstemperatur til forbrugerne. 
 Svar: Rudi Madsen 
  Vi er villig til at ændre, hvis det ikke kan lade sig gøre. Det drejer sig om  
  at spare på driftsbudgettet. 
 Debat: Flemming Henriksen 
  Omtaler Nysted Kommunes forslag. 
 Svar: Rudi Madsen 
  Jeg erindrer ikke, at Nysted Kommunes forslag var gennemarbejdet. 
 Debat: Bruno Jensen 
  Ønsker særlig hensyn til forbrugere med varmevekslere. 
 Svar: Rudi Madsen 
  Vi har ingen ønsker om at påføre forbrugerne skade på deres anlæg. 
 Debat: Arne Jensen 
  Udfører man forbedringer, som ikke hjælper – hvad så?  
  Ingen effekt – er det så penge ud af vinduet? 
 Svar: Kim Boesen 
  Så vil bestyrelsen klandre mig, det skal være realistiske løsninger. 
 Svar: Rudi Madsen 
  Vi vil drøfte, hvad vi evt. skal gøre med udgiften, vi vil ikke straffe – vi vil hjælpe. 
 Der blev stillet flere spørgsmål vedr. enkeltstående anlæg, og enkelte følte, at de blev pålagt 
 store omkostninger. 
 Debat: Bertel Frederiksen 
  Bestyrelsen har som formål at gøre det så godt som muligt, vi skal begrænse  
  ledningstabet, derfor bliver der gradueret. Vi forsøger ikke at lave noget, der er  
  uretfærdigt. Ingen er opkrævet noget endnu, vi skal sammen forsøge at gøre det  
  så godt som muligt. 
 Debat: Ib Tøfner 
  Det er hele Danmark, der gør samme øvelse. Måske skal gruppeinddelingerne ændres. 
  Vi skal samle erfaring. Der skal spares energi alle vegne, vi skal ”jagte spild ”. 



 
 
 
 
 
 Debat: Palle Borst 
  Man må gerne stille kritiske spørgsmål. Det er rimeligt, at man prøver at reducere 
  tabet. Man skal forsøge. 
Afstemning:  48 for  -  5 imod. Forslag vedtaget. 
 
8. Indkomne forslag fra andelshavere eller varmeaftagere 
 Ingen 
9. Valg af bestyrelsesmedlemmer 
 Ib Tøfner genvalg 
 Han Erik Pedersen genvalg 
 Bertel Frederiksen genvalg 
10 Valg af 2 suppleanter 
 Claus Hermann 
 John Jørgensen 
11 Valg af revisor 
 Frede Nielsen 
12 Eventuelt 
 Regnskab ønskes lagt på nettet. I vedtægterne står der, at det bliver sendt ud, ellers skal 
 der laves vedtægtsændringer. 
 Lønomkostninger bliver udspecificeret. 
 
 
Rudi Madsen takkede for fremmødet og den gode debat. 
 
Generalforsamlingen blev afsluttet kl. 20.30 


